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Komise pro kulturu a kulturní dotace Rady města Beroun 

 
 

Zápis č. 3/2017 
ze zasedání Komise pro kulturu a kulturní dotace Rady města Beroun, konaného dne 29. 5. 2017 

od 16:00 hod. ve velké zasedací místnosti radnice MěÚ Beroun 
 
 
Přítomni: 
Členové komise: Lenka Kuhar Daňhelová, Jiří Filip, Mgr. Bohumila Vokáčová (do 18:50), Jiří Pavlis 
(od 16:45), Radek Dolejš (do 17:00), Mgr. Petr Tichý, PhDr. Klára Beránková, MUDr. Vladimír Kasl, 
Mgr. Karolina Bostlová 
Další přítomní: Mgr. Ivan Kůs, Ing. Simona Boldi 
Omluveni členové: Josef Štěpánek 
 
Zapisovatel: Bc. Sabina Filipová 
Ověřovatel zápisu: Mgr. Petr Tichý 
 
Program jednání: 
1. Zahájení 
2. Informace o plnění usnesení z předešlého jednání a z jednání zastupitelstva a rady města 
3. Projednání dotačního programu na rok 2018 
4. Různé 
 

Jednání: 
 
 
K bodu 1 – Zahájení 
 
Pan starosta Kůs přivítal novou předsedkyni paní Kuhar Daňhelovou, PhDr. Beránkovou,  
Mgr. Bostlovou a MUDr. Kasla jako nové členy. Odvolání byli paní MgA. Borovská a pan Čáp. 
Rezignoval pan Kolovrat. Představil paní vedoucí odboru školství a volnočasových aktivit (dále jen 
OŠVA) Ing. Boldi. A popřál jim, aby se jim dařilo.  
 
Paní Kuhar Daňhelová: Přivítala přítomné jakožto nová předsedkyně komise a vyzvala je, aby se 
představili a řekli o sobě pár slov. Přítomní členové o sobě vždy krátce pohovořili. Jmenovala 
zapisovatelem Bc. Sabinu Filipovou a ověřovatelem zápisu Mgr. Petra Tichého. Přivítala hosty pana 
starostu Mgr. Ivana Kůse, paní vedoucí Ing. Simonu Boldi, která je přítomna za OŠVA. Dále navrhla 
program jednání dle výše uvedeného znění. 
 
Usnesení:   Komise pro kulturu a kulturní dotace schvaluje program jednání a souhlasí s účastí 

přizvané vedoucí OŠVA Ing. Simony Boldi. 
 
Hlasování:  8 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
K bodu 2 – Informace o plnění usnesení z předešlého jednání a z jednání zastupitelstva a rady 
města 
 
Paní Kuhar Daňhelová informovala členy komise o usnesení a jeho plnění z jednání Rady města 
Beroun (dále jen RM) a Zastupitelstva města Beroun (dále jen ZM) dle podkladů Bc. Filipové, viz níže. 
 
Informace ze ZM Beroun ze dne 13. 3. 2017: 
 
9/2017   ZM schválilo poskytnutí dotací nad 50.000 Kč a uzavření veřejnoprávních smluv.    
 

                Poskytnutí dotací - uzavření veřejnoprávních smluv splněno. 
 
Informace z RM Beroun dne 29. 3. 2017: 
 
136/2017   RM schválila poskytnutí dotací do 50.000 Kč a uzavření veřejnoprávních smluv a 

neodsouhlasila dotace žadatelům s navrženou 0 Kč. 
                                    
          Poskytnutí dotací - uzavření veřejnoprávních smluv splněno. 
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Informace z RM Beroun ze dne 3. 5. 2017: 
 
183/2017  RM Beroun bere na vědomí zápis č. 2/2017 ze zasedání komise pro kulturu a kulturní 

dotace, konaného dne 11. 4. 2017. 

      

Dále dle Mgr. Kůse byla přidána ještě informace z RM: 
 
Informace z RM Beroun ze dne 24. 5. 2017: 
 
225/2017  RM Beroun bere na vědomí „Zprávu o použití dotací na kulturní činnost v roce 2016“ 

poskytnutých z rozpočtu města Beroun a doporučuje Zastupitelstvu města Beroun 

přijmout obdobné usnesení. 

 
Usnesení:  Komise pro kulturu a kulturní dotace bere informace na vědomí. 
 
Hlasování:  8 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
K bodu 3 – Projednání dotačního programu na rok 2018 
 
Paní Kuhar Daňhelová: Uvedla, že je potřeba vyjasnit, aby nedocházelo ke sporům, zda zůstane 
v dotačním programu rozdělení na části a přidělování částek formou 0 % nebo 100 %. Dotační 
program na rok 2017 je dobře vymyšlený, lze zohlednit různá hlediska pohledu, ale je potřeba některé 
věci projednat a zkonkretizovat. 
 
Na toto téma vznikla rozsáhlá diskuze. Zapojili se všichni přítomní, především tito členové: 
Mgr. Vokáčová a pan Filip: Uvedli, že přidělování dotací bylo minulý rok založeno na principu přidělit  
0 % nebo 100 % z navržené části na finanční požadavek. Tento systém byl vytvořen, protože 
v předchozích letech byly požadavky žadatelů navyšovány a částka pokryla jen část navrženého 
projektu. Systém byl netransparentní. Cílem změny bylo, aby rozpočty byly pravdivé, průhledné  
a věrohodné. Takto chtěla komise ošetřit, aby se projekt (část projektu) podpořila v celé výši  
nebo vůbec. Pan Filip uvedl, že v tomto ohledu se změna projevila pozitivně, neboť rozpočty 
podaných žádostí byly racionálnější a celkový objem požadavků poklesl o více než milion korun. 
Komise hodnotila bodově části projektů podle kritérií. Jednotlivé části pak byly podle výsledných bodů 
seřazeny. Na některé projekty se ale nedostalo. Dotační program byl takto schválen 
 i v RM, která návrhy na přidělení dotací komisi vrátila. RM byla srozuměna se záměrem komise 
přiřadit 0 % nebo 100 % požadované částky. Komise nechtěla přepracovat výsledky, jelikož si za tímto 
rozhodnutím stála, proto byla vytvořena pracovní skupina OŠVA, která podle RM návrh přepracovala. 
To, že se všem částky ponížily, narušilo záměr komise. Komise se řídila tímto systémem, přestože 
bylo do dotačního programu zaneseno, že „Dotace může být poskytnuta v celé požadované výši  
na projekt.“ Největší problém bylo nenavržení podpory spolku Slavoš. 
 
Paní Kuhar Daňhelová: Uvedla, že každý žadatel má povinnou spoluúčast. Rozdělení projektu na více 
částí v některých případech postrádá logiku. V dotačním programu je, že dotace může, ale nemusí být 
poskytnuta v plné výši. Na dotaci nemá nikdo právní nárok. Takovýmto způsobem to funguje  
v několika zemích Evropy. Cílem komise by mělo být přidělit částku, ať už si žadatel zažádá  
o jakoukoliv sumu. 
 
Mgr. Tichý: Konzultoval věc s několika právníky. Podle jeho slov právnicky slovo může, znamená, smí. 
Výklad věty by tedy měl být, že částka nesmí být poskytnuta v jiné výši. Věta je chybně zformulována. 
Právnicky je potřeba toto znění do budoucna upravit. 
 
Pan Pavlis: Příchod v 16:45 
Pan Dolejš: Odchod v 17:00 
 
Mgr. Kůs: Rozhodnutí návrh komise přepracovat vycházelo z RM. Komise to neakceptovala. Proto 
byla vytvořena pracovní skupina OŠVA. Několikrát chválil práci komise za to, že se úpravě dotačního 
programu velmi věnovala. Nelze však takto kategoricky rozhodovat. Některé projekty nelze rozdělit  
na části. Komise není na radě nezávislá. Je potřeba akceptovat rozhodnutí RM. Nelze u některých 
projektů podpořit hodně částí a u některých nic. Před jednáním komise informoval o tom, že zasedalo 
rozšířené vedení města k rozpočtu, které došlo k poznání, že se velmi podporují komerční projekty  
a nejspíše budou dotace poníženy o 200 tis. Schválení rozpočtu podléhá rozhodnutí RM a ZM. V RM 
se to vidí obecněji než v komisi jen podle kritérií. Cílem bylo, aby se z uspořených procent mohly 
poskytnout finance na projekty tradiční, které RM jmenovala (uvedeny v zápise). Dále se povede 
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diskuze se spolkem Slavošem o jeho fungování. Je možné, že do budoucna mohlo být jeho 
zřizovatelem MKC Beroun. 
 
MUDr. Kasl: Je potřeba ujasnit, k čemu kultura slouží. Kultura lidi spojuje. Všiml si toho u akcí,  
které pořádá sama veřejnost. Je potřeba podporovat regionální kulturu, nesmí být upozaďována. 
 
Mgr. Bostlová: Je žadatelkou Erasmu plus. Každý rok je nějaká klíčová priorita – téma. To je na daný 
rok potřeba stanovit. Pak se podle komerčních projektů nebo malých, a podle kvality projektu, stanoví 
procento podpory, z kterého se vypočítává částka. Dále je potřeba, aby dostali žadatelé zpětnou 
vazbu, pokud podpořeny nejsou. 
 
Mgr. Kůs: Má zkušenost ze sportu, že čím podrobnější kritéria jsou, tím je to složitější. Dříve se téma  
na konkrétní rok stanovovalo. 
 
Dále se vedla diskuze na téma MKC Beroun. Vyjádřili se zejména: 
 
Paní Kuhar Daňhelová: Měla schůzku s ředitelkou MKC Beroun Mgr. Masopustovou. MKC Beroun je 
komplex několika druhů kultury. Trvalo, než se věci zaběhly. Nyní je už situace stabilizována. Dále je 
potřeba úroveň služeb třeba zlepšovat. 
 
Mgr. Kůs: Smysl MKC Beroun je, aby vytvářelo podmínky pro kulturní subjekty. Je možné být  
i zřizovatelem. MKC Beroun za loňský rok neskončilo s finanční ztrátou. V minulosti se město zbavilo 
kulturního zázemí, což nebylo dobré. Celoroční kulturní aktivity provozoval především Mgr. K., který 
byl městem podporován a měl pro provoz vhodné podmínky. Pak město získalo KD Plzeňku. Nyní ji 
provozuje MKC Beroun. Proto by mělo dojít k ponížení finanční podpory (kulturní dotace). Je potřeba 
nebrat MKC Beroun jako konkurenci, pomoct mu s rozvojem. Kdyby KD Plzeňku město nezískalo, 
nebylo by kde akce pořádat. Je potřeba, aby veřejnost věděla, co vše MKC Beroun obsahuje. 
Připravuje se nová koncepce kultury, kde budou i popsány forma podpory. Vše není jen černobílé. 
Potřeba lidových tradic. 
 
Mgr. Vokáčová: Byla by ráda, kdy by se mohla komise zapojit do nové kulturní koncepce. KD Plzeňka 
by se měla více propagovat, více využívat např. malý sál. 
 
Pan Filip: Systém MKC Beroun spočívá v tom, že je solitér. Dříve nebyla jedna instituce, subjekty se 
staraly samy o sebe. Nejlíp se vše organizuje, když si to lidé zorganizují sami a dostanou k tomu 
prostředky. Kultura nefunguje organizovaně. Pro MKC Beroun je plánování akcí snadnější. 
 
Paní Kuhar Daňhelová: Akce jako Talichův Beroun nebude nikdo provozovat samostatně. MKC 
Beroun je základ kultury. Kino nebo Muzeum keramiky nemůže provozovat jiný subjekt. 
 
Ing. Boldi: Nechce do kultury a práce komise zasahovat, ale chce ji být nápomocná. Již absolvovala 
dvě sportovní komise, jednu finanční kontrolu a jedna se plánuje. Má možnost objektivně vidět,  
co nefunguje a ráda by se do situace zapojila. Ohledně dotací vidí situaci z pohledu zpracovatele  
i žadatele. Uvedla systém v jiných dotačních programech, kde si zažádáte a musíte projít minimální 
bodovou hranicí a pak to posuzují dva hodnotitelé nebo tři, pokud se neshodnout. Na předchozím 
odboru, kde pracovala, z ROP získali velké množství dotací, takže má možnost vidět to z obou stran. 
Informovala o badatelské návštěvě archivu, kde se našly některé dokumenty, mezi tím zachovaný 
plakát Slavoš, který vystoupil k výročí republiky 1918. Dále požádala o pomoc Berounské Fotoriky a 
Fotoklub. 
 
Mgr. Kůs: Letošní Masopust na Černém vršku se neuskutečnil. Na příští komisi je třeba rozhodnout, 
jak se naloží se zbývajícími penězi. 
 
Paní Kuhar Daňhelová: Na základě návrhů ostatních členů komise, by byla ráda, kdyby se dalších 
jednání zúčastňovala pravidelně Mgr. Masopustová, ředitelka MKC Beroun, z důvodu zpětné vazby. 
 
Členové komise se domluvili, že na dalším jednání, které se uskuteční v červnu, projednají nový 
dotační program tak, aby mohl být poté administrativně zpracován a na dalším jednání bude 
předložen dotační program komisi ke schválení (červen – červenec). 
 
Usnesení:  Komise pro kulturu a kulturní dotace se do příštího jednání důkladně seznámí 

s dotačním programem, vyhodnotí stávající program a na dalším jednání komise 
zjednoznační sporná místa. 

 
Hlasování:  8 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
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K bodu 4 – Různé 
 
Ing. Boldi: Informovala o nově připravované koncepci kultury. Vycházela z jiných koncepcí. Strukturu 
předložila komisi, je možné doplnit. Nemá nikomu křivdit, nikoho upřednostňovat, cílem je analyzovat. 
Na konci je v plánu udělat SWOT analýzu. Potřebuje pomoc ostatních, komise, MKC Beroun atd.  
pro sběr informací. Po prázdninách bude první vyhodnocení. Ke struktuře do příštího týdne napsat 
připomínky a návrhy (9. 5. 2017) na e-maily Bc. Filipové a Ing. Boldi. Z komise bude zastoupena 
předsedkyně paní Kuhar Daňhelová a dále jeden člen. Paní Kuhar Daňhelová uvedla, že by ráda 
zvolila členem pracovní skupiny pana Štěpánka. 
 
Mgr. Kůs: Cílem koncepce bude pouze pojmenovat význam kultury a nasměrovat, kam by se měla 
kultura ubírat. Nutné projednat na několika úrovních. Nespěchat na výsledný dokument.  
 
MUDr. Kasl: Navrhl oslovit i jiné subjekty, které by se mohly na koncepci podílet jako TJ Sokol  
nebo Muzeum Českého krasu. Potřeba znát finanční částku dopředu. 
 
Pan Filip: Navrhl, že by byl potřeba zafixovat rozpočet. Paní Kuhar Daňhelová a Mgr. Kůs uvedli, že to 
nelze. 
 
Ing. Boldi: Vyzvala členy komise k poskytnutí fotografií a materiálů z roku 1918. 
 
Pan Pavlis: Fotoklub vytvořil k výročí výstavu, fotografie mají. Poskytnou OŠVA. 
 
Mgr. Kůs: K výročí republiky se plánují oslavy. Dále je v plánu obnovit projekt Street gallery (zajímavé 
by byly např. srovnávací fotografie města). 
 
MUDr. Kasl: Navrhl, že v Duslově vile je potřeba nové osvětlení. 
 
Mgr. Kůs: Uvedl, že se bude v Duslově galerii dělat osvětlení nové v nejbližší době. V KD Plzeňka 
proběhne výměna parket, zvukové aparatury. 
 
Mgr. Vokáčová: Odchod v 18:50. 
 
Mgr. Bostlová: Informovala o projektu „Klavír na veřejnosti“, který dále se členy komise projednávala. 
 
Mgr. Kůs: Tento projekt ho také oslovil a nechal ho zrealizovat v Muzeu berounské keramiky již před 
dvěma lety. Rád by se s Mgr. Bostlovou sešel na jednání, kde by vyjednali detaily tohoto projektu. 
 
Paní Kuhar Daňhelová: Informovala o projektu propojit města Nová Gorica a Beroun a uvedla 
možnosti vzájemných kulturních výměn. 
 
Usnesení:  Komise pro kulturu a kulturní dotace bere informace na vědomí a dále bere na vědomí 

návrh struktury Koncepce podpory kultury ve městě Beroun 2017-2027, s tím že 
komise elektronicky navrhne zástupce kulturní veřejnosti. 

 
Hlasování:  7 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
 
 
Po vyčerpání programu, jednání ukončeno v 19:15 hod. 
 
 
 
Zapsala: ……………………… 
 
 
Ověřil: ……………………… 
 
 
Předsedkyně komise: ……………………………. 


